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Swedish National Committee for Global Environmental Change 

 

 

Protokoll  

Svenska nationalkommittén för globala miljöförändringar 

  

Datum: Fredag 28 Oktober kl 13-15.30 

Eva Friman, Uppsala UU  

Katarina Gårdfeldt, Polarforskningssekretariatet 

Helena Nordenstedt, KI  

Åsa Persson, SEI (del av möte) 

Jan Karlsson, UmU  

Mats Målqvist, UU 

Victoria Wibeck, LiU  

Jan Pettersson, GU  

Nina Wormbs, KTH  

Marie Stenseke, GU 

Annica Ekman, SU  

Jesper Stage, LTU (del av möte) 

Karin Bäckstrand, SU  

Mats Eriksson, SIWI  

Gesa Weyhenmeyer, klass V, UU  

 

Ej närvarande, meddelat förhinder 

Anne-Sophie Crepin, Beijer Institut  

Christian Azar, Chalmers  

Henrik Smith, LU  

Björn-Ola Linnér LiU 

Anders Lindroth, LU klass V 

 

Ärenden 

(B) Beslut, (I) Information, (D) Diskussion Föredragande Kommentar/åtgärd 

 

1. Mötets öppnande  Katarina Gårdfeldt 

Katarina Gårdfeldt förklarade mötet öppnad och hälsade alla välkomna. Katarina meddelar att Anne-Sophie 

Crepin tyvärr har valt att lämna kommittén på grund av arbetsbelastning och att hon hälsar att det mest 

givande med mötena i kommittén var diskussionerna mellan ledamöter med mycket olika bakgrund. 

  

2. Val av mötessekreterare (B)  

Karin Bäckstrand valdes till mötessekreterare.  

 

 

  

3. Val av justerare (B)  
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Nina Wormbs valdes till justeringsperson. 

   

4. Fastställande av dagordning (B)   

Med Anne-Sophies slutsats i minnet föreslog Gesa att dagordningen omstruktureras för att minska 

mängden informationspunkter och öka tiden för diskussion. Beslutade om förslag på ändrad dagordning till 

nästa möte. Skriftlig information skickas ut av föredragande person innan mötet beträffande punkt 6, 8, 9,  

10.  

 

5. Godkännande av föregående mötesprotokoll (B)  Katarina Gårdfeldt Bilaga 1. 

Föregående mötesprotokoll godkändes. 

 

6. Hemsidan, status (5 min) Katarina Gårdfeldt/Eva Friman  

Eva, Mats, Katarina och Nina kommer att jobba med en lösning för hemsidan, tex genom Wordpress. Om 

inte Wordpress fungerar får hemsidan ligga under Uppsala Universitet. Målet är att hemsidan blir klart till 

jul eller nästa möte. 

 

7. Val av vice ordförande (B) (10 min) Katarina Gårdfeldt Se förslag mötesprotokoll 220614 

Mats Eriksson valdes till vice ordförande. 
 

8. Stående punkt: Information från International Science Council (ISC). (15 min)  

Åsa Persson/Katarina Gårdfeldt 

 

Förslag om ny representant från  kommittén.  

KVA kan täcka resekostnader för deltagande i GA för ISC. KVA vill ha info om nästa års deltagande (I, B)  

Åsa Persson har varit kontakt med ISC genom åren tillsammans med Ann-Sofie genom KVA. ISC är ett 

viktigt forum för kommitteen. Kommitteen kan engagera sig mer i ISC, tex i gemensamma seminarier. Åsa  

Persson behöver kliva av kontaktrollen.  Beslutades att Karin Bäckstrand utses som kontaktperson för ISC. 

 

9. Stående punkt: Future Earth (FE) (5 min):  Marie Stenseke  

Förra kommittén ägnade tid åt att reda ut relationen till Future Earth. Vi är kopplade till ISC, men vårt 

mandat i Future Earth är inte är helt klart. Kommittén kunde bli mer aktiva i Future Earth som kopplar 

ihop hållbarhetsutmaningar. Den svenska hubben som är en plattform för Future Earth vill gärna nå ut till 

svenska forskare. Det beslutades att Marie Stenseke och Mats Eriksson tar initiativ till ett möte med 

Wendy Broadgate och Jakob Lundberg (deputy). Fokus bör ligga sakfrågor istället för organisatoriska 

former. 

 

10. Stående punkt: Information från Kommitténs KVA klassmedlemmar (I) (5 min) KVA 

Klassmedlemmar Anders Lindroth/Gesa Weyhenmeyer  

 

Gesa informerade om ett ett symposium Security and Preparedness in a Changing North. Research 

perspectives den 8-9 November 2022.  

 

Man arbetar också för ett nationellt resurscenter för geovetenskap. 

 

11. Presentation av uppdaterat bas-dokument som beskriver Globala Miljöförändringar. Diskussion och 
beslut om fortsatt arbete. (D, B) (45 min) Mats Eriksson Bilaga 2 

 

Vi hade en omfattande och lång diskussion om det dokument som skickats ut och redan kommenterats av 

några ledamöter. Texten skall vara lättillgänglig och inte för akademisk och tämligen populärvetenskaplig. 

Mats sammanställer kommentarer och textsnuttar och skickar ut den till medlemmar. Målet är att 

sammanställa till jul. Annika Ekman föreslår att ha ett Google Doc som hon skickar ut. Viktoria Wibeck 

menar att man kan ha ett kortare dokument för hemsidan och ett längre dokument som ett internt levande 

dokument.  

 

12. Symposium om Geoengineering, samverkan KVA, Stiftelsen för Strategisk Forskning (SSF) Luleå 
tekniska Universitet (LTU), statusuppdatering. (I) (15) min) Katarina Gårdfeldt, samt deltagare i 

programgruppen 
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Charlotta Söderberg, som är statsvetare på Luleå Universitet, har kallat till flera möten för att planera 

symposiet. Katarina Gårdfeldt var på GESDA (Geneva Science and Diplomacy anticipation Summit) 

konferens i Geneve och bevistade där bla en session om Solar Radiation Modifaction (SRM) där bla  

Professor Frank Biermann från Utrecht Universitet deltog som kritiker av SRM. Även om symposiet som 

kommittén medverkar till på LTU är kontroversiellt bör seminariet genomföras. I en inledning på 

seminariet kan olika geo-engineering tekniker från tex kalkning av sjöar till BECCs benas ut. Seminariet 

kan tex fokusera på en mer djuplodande del av vissa tekniker. Det finns väldigt lite i senaste IPCC 

rapporten om geo-engineering och SRM. Carbon Dioxide Reduction (CRM) teknikerna är mindre 

kontroversiella eftersom är potentiellt klimatpositiva (dvs negativa utsläpp).  Seminariet kan ha fokus på 

CRM enligt förslag från Viktoria Wibeck. Nina Wormbs menade att teknikerna är så kontroversiella att 

KVA bör fundera vilka signaler man sänder ut och hur det skall organiseras. 

 

13. Kort information om Verksamhetsplanen, ett levande dokument som uppdateras av 

kommittémedlemmarna för översikt av föreslagna Aktiviteter, hur skall vi fortsatt hantera detta? (10 min).  

 

Ansökan om extra anslag KVA. Eva Friman/Katarina Gårdfeldt Bilaga 3. 

Diskussionen av verksamhetsplanen flyttas till nästa möte 

 
14. Kommande möten. Önskemål om att göra inspel, utveckla ideér mm samt datum (10 min) 

 

Möte i januari på KVA i januari 2023. Doodle skickas ut. Ledamöter kommer med förslag på ämnen inför 

mötet. 

   

15. Övriga frågor 

   

Mötets avslutande 

 

Katarina tackade alla och förklarade mötet avslutat. 

 

Vid protokollet 

 

 

Karin Bäckstrand  

 

 

    
 

Katarina Gårdfeldt/Ordförande   Nina Wormbs/Justeringsperson 

 

 

  

 

 

Bilagor: 

1. Mötesanteckningar från föregående möte 

2. Uppdaterat bas-dokument ”Globala Miljöförändringar” 

3. Utlysning om extra anslag 
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